
[07-11-2022 08:00:58]EEE: Berichten en gesprekken worden end-to-end versleuteld. Niemand buiten deze chat k1225059
lezen of beluisteren, zelfs WhatsApp niet.

07-11-2022 08:00:58

Daar gaan we voor

zorgen. Ik begrijo dat je minister daar ook om gevraagd heeft. Kan zij op rekenen zowel door BZ hier als de post natuurlijk. Min Helder kan

ook het MoU met Qatar en ILO tekenen over samenwerking op vliak arbeidsmigranten. Zou mooi signaal zijn.
5.1.2e

[07-11-2022 08:01:22] Van aan DGV. Straks maar even over hebben. ¢

[07-11-2022 08:02:39] : Ja ik kreeg hem ook. De Sportraad in Brussel lijkt me toch ook goed argument. MOU kan je ook

eerder tekenen.

[07-11-2022 09:49:

27} ia jij al contact met[EGEof moet ik haar even bellen?

[07-
ai :

och Quatar..

Net :
. gesproken. Zij zet zich graag in. Is ook jeweest. Ze wil ook

aansluiten bil call morgen. Verder noemde ze vanuitDAVE: 1.

1:

DAM). lk spreek om 1300 uur.

[07-11-2022 11:25:29] Ja, lekker...

[07-11-2022 11:26:18] lk maak nu die mail. Had al met de codrdinator van gesproken. Zij zorgen dat ze erbij
kunnen zijn.

[07-11-2022 16:19:16] IIEEEZI: Signaal hier is dat Stibbe in theorie een AOB punt kan uitspreken tiidens de Raad maar dat het niet

done is en bovendien gaat het hier om een politiek statement.

2 betere opties zijn: 1 een ander lid van het kabinet bv eigen stas of stas cultuur Uslu die toch al voor cultuur raad die ochtend aanwezig is

2. Gezamenlijk AOb punt door ander LS uitgesproken tijdens raad met steun van NL.

Groet

5.1.2

[07-11-2022 16:19:31]oT
over nadenken.

[07-11-2022 17:37:39] 5.1.2e Ja, dat liken me twee betere opties. Hoewel de laatste optie ook niet echt politiek aantrekkelijk
is, want dan geefje je eigen momentum aan iemand anders...

[07-11-2022 17:43:51] vindt dat wel een optie...
[07-11-2022 17:45:11] Oke...

[07-11-2022 19:14:15] van: Voor jouw info: gaat morgen metEf samen proberen offEXEZMldit punt wil inbrengen. Zij

reageerden in ieder geval binnen 10 minuten zeer positief toen we hen vorige week onderhands de tekst voor de AOB stuurden. Dus

wellicht zit daar een opening. Wordt vervolgd.

[07-11-2022 19:15:17] 1k : Mooi!

[08-11-2022 12:04:37] : Bel je zo

[09-11-2022 10:13:33] : Sprak net collega die in communicatie groepje Quatar zit. Die komen elke dag bijeen en hadden

vandaag lange discussie over de brief. Maar die stem jij ook al bovenlangs af met en BZ. Zijn die mensen nu met juiste zaken

bezig?
[10-11-2022 15:53:11]

[10-11-2022 15:53:34] Okeél

[11-11-2022 13:21:02] : dadEEEEN zojuist in mr afgestemd dat ik naar qatar ga. opm van mszw over MoU - haar verzoek

daartoe - ook. langs de weg van de kosten van de diverse alternatieven zal een besluit genomen moeten worden over vervoer en verblijf.
ik heb [EEE aangegeven dat ik het niet zie zitten als ik 2 nachten achter elkaar vlieg tenzij ik echt kan slapen. ik heb voor en na deze

: Defensietoestel is in onderhoud. Offerte voor private jet is uitgevraagd.

reis direct t, beiden plenair
Zou jij ho. pe in gang kunnen zetten? eigenlijk moet ik weten dat het kan lukken voordat ik brief straks na de lunch uitdoe. hoop
dat dit gaat lukken....

ps de duurste optie voor juist deze reis is wat mij betreft onbespreekbaar.

[11-11-2022 13:21:26] 5.1.2e : Wat zou ze met punt mou bedoelen?

[11-11-2022 13:27:23] A.

2

Ik denk over ondertekenen daarvan?

[11-11-2022 13:28:18] a.

SM En er is dus gedoe met de logistiek?

Buiten reikwijdte verzoek



[14-11-2022 15:43:30]
[14-11-2022 15:44:02]
[14-11-2022 16:20:59]

[14-11-2022 16:35:50] i

[16-11-2022 12:58:35] as OCW kan EU-sportraad niet overnemen. En JEi2Sstribbelt nogal hard tegen dat hij het

Nou, dat is dan opgelost! Phew! 1225059
Ben benieuwd naar de details. Loop morgen wel even langs.
Na MT DGV even bellen?

[16-11-2022 13:41:48]

[16-11-2022 13:42:21]
[16-11-2022 13:42:27]

[16-11-2022 13:43:35]
[16-11-2022 14:34:12] Suggestie van is om stas VWS nog te vragen voor Sportraad. Pols ik zo bij of zij bij

zijn PA wil vragen. (Of heb jij hier heel sterke gevoelens bij?)

[16-11-202 02-11] ee eds Zou goed zijn. Stibbe zegt dat een aob vragen en dan B:EFEN het laten doen, echt niet ok is. Dan is

samenyo Wee beter. En optie stas nog beter!

[16-11-2022 15:25:41] rh schakelt nu metIEE: vond het niet uit te leggen als we heta
laten.

[16-11-2022 15:26:23] En ze is not amused over delegatie-omvang. Vindt het eigenlik nodig om nog meer mensen mee

te nemen om bezoek goed te laten gaan.

[16-11-2022 16:15:24]BEE Maar ligt natuurlijk niet aan ons. Wie wilde ze dan nog meer meenemen?

[16-11-2022 16:22:18] IRAE: En Nederland en [JEXEZsamen is minder slecht dan zij denkt.

Is stas een optie voor zover jij weet?

[16-11-2022 16:23:06]yy.wil weten hoe andere landen uitnodiging ontvangen. Kan jii eens checken bij je Belgische
en Duitse collega? Minister of ambtelijk.

[16-11-2022 16:24:32]ingaat je hier ook over bellen.

[16-11-2022 16:25:46] zei ook dat BZ aan zou geven dat Qatarse ambassadeur per se deze week moet worden

ontvangen? Is dat zo voor zover jij weet? Kan dat niet volgende week dinsdag of zo?

[16-11-2022 16:26:41] 5.1.2e Dat zei ze niet. Ze is vooral bezorgd over hoe wordt begeleid.

[16-11-2022 16:26:53]
5

Dat is aan het bespreken.
[16-11-2022 16:27:25] . Met wie bespreekt ze dat dan en heeft ze daar verstand van?

[16-11-2022 16:28:04] BZ gaf aan dat dit gebruikelijk is om op hoog-ambtelijk niveau te aanvaarden. lk zal even laten

EEEhats in aname....

: lk check ook nog even bi en dan bellen we.

: Nu net geland.

[16-11-2022 16:28:09] A : Volgens mij kunnen een ambassadeur, een directeur van Bz en een MT lid sport, best goed. ...

[16-11-2022 16:28:18] Ja...

[16-11-2022 16:28:26]
[16-11-2022 16:29:05]
dan nog drie keer bewijzen.

[16-11-2022 16:29:17]

[16-11-2022 16:35:39]
[16-11-2022 16:36:06]

groepsfase gaan.)
[16-11-2022 16:42:24] A. ik dat BZ bevestigt dat hoog ambtelijk helemaal ok is.

[16-11-2022 17:05:29] 3

daarover met BZ contact heeft. Heb met [EBAN gebeld maar die weet van niks. Zij begreep heel goed dat dit niet lekker is voor ons,

omdat wij de hele tijd de boodschap van BZ doorgeven dat het 1+3 is. Dus hebben we nog contact hierover. (Heb hier ook al met BEI
over gesproken. Hij snapt ook goed dat dit onhandig/ongemakkelijk is.)
16-11-2022 18:26:08]Febeleid heeft een ... andere terugkoppeling gekregen van hunfRlabver het gesprek met

. Ik laat het voor nu even en ga morgenochtend met [EXEZY bellen. ¢¢

[16-11-2022 18:34:01] 5.1.2e . Welke terugkoppeling geven zij dan? Zie vra J

[16-11-2022 18:35:50] 5.1.2e SREFEN heeft contact gehad met [IEEE BZ had oude info toen het nog over 1+2 ging. Dus

die heeft gezegd dat er werd gewerkt aan ruimere delegatie (1+3). Maar dat was al'beKend bij natuurlijk.

[16-11-2022 18:36:13] : Dus geen extra ruimte!

[16-11-2022 18:36:25] Neel

[16-11-2022 18:36:53] En ze hebben het blijkbaar niet over cijfers gehad...

[16-11-2022 18:37:09] Zal ik straks maar even bellen?

[16-11-2022 18:59:04] SF oelde net. Was gebeld door mLZS. Heb gezegd dat wij het niet bedacht hebbben en ook dat

minister met ambassadeur, bz en sport prima wordt ondersteund. Maar dat je ook met kan ruilen! Tweets maken kan ook

vanuit Nederland!

[16-11-2022 20:30:43] 5.1.2 : BZ/lambassade vraagt het morgenochtend nog een keer uit.

Ja, dit is dus alle onzekerheid bij haar en om haar heen. Je geeft een antwoord maar dat moet je

Terwijl je dat antwoord al had gecheckt.
Nog een keer gecheckt bij BZ. En het is prima hoog-ambtelijk.

want die hebben gezegd dat ze pas na de

[16-11-2022 20:31:19] 5.1.2e Oké, prima. Dat wachten we dan rustig af.

[17-11-2022 14:17:14] 5.1.2e wacht nog op antwoord over Stas VWS voor de EU-sportra imte voor

alternatieven - als de PV het echt niet wil doen - wordt heel beperkt. Wat vind jij? Moet ik alvast bellen met de (Die weten dat er

iets speelt, maar ik wil dit wel netjes doen.)
[17-11-2022 15:17:12] Onze stas gaat naar de Sportraad!

[17-11-2022 15:28:23] : Ik hoorde het. Mooi.

[17-11-2022 16:56:01] : Jij nog wat over delegatie gehoord vanmiddag?

[17-11-2022 18:01:01] En ofl Maar dat is niet echt geschikt voor de app...

[17-11-2022 18:01:05] 3

[17-11-2022 18:02:18] Zo even bellen? ©

[17-11-2022 18:04:40) IEEE: Maak me gek!



[17-11-2022 18:04:45]
[21-11-2022 09:29:42]
[21-11-2022 09:44:49]

[21-11-2022 09:50:21]
[23-11-2022 12:49:56] . Is er geen call met minister?

[27-11-2022 18:00:49] Vraag van ambassade of we woensdag ook 2 uur later weg kunnen, want dat biedt ruimte in het

programma. Hoe schat jij dat in? Kan dat (iberhaupt met het viiegtuig?

[29-11-2022 06:48:30] : Aangekomen? Was weer lekker einde WGO gisteren zeg!
[29-11-2022 07:00:32] We gaan bijna landen! En ja, einde WGO was... bijzonder.

[29-11-2022 07:01:43] : Gisteren in een bar Korea- Ghana gekeken. Was ook spektakel!
[29-11-2022 07:02:06] : Is terugviucht nu duidelijk?
Succes vandaag!

[29-11-2022 07:02:44]CL.
Atrouwens 1-1 vanavond.

[29-11-2022 07:03:35] 5.1.2e Ja, we gaan iets later terug, zodat we woensdagochtend ook nog twee gesprekken kunnen

doen. Vertrek om 11 uur lokale

bh i
ik zie helemaal niks van dat WK met een WGO vanaf 17 uur! €)

[30-11-2022 13:13:58] We zijn weer op de terugweg uit Qatar. Was een goed bezoek met goede gesprekken. Conny
deed het goed.

[30-11-2022 13:15:12] [EEEZIEN ik begreep dat via BZ ook een terugkoppeling is gegeven via het berichtenverkeer. Kunnen

jullie die doorsturen? ¢

[30-11-2022 13:23:58] EEEZI: Mooi. En we kijken naar bericht.

: Ik bel je. 1225059
- Goedemorgen. Weetjij of er ook een webex link is voor overleg met [EEEZd vanmiddag?

Ja, die is er. Heb ‘m je gemaild.
: Top



re
Ministerie van Volksgezondheid,

£3

re

50 Welzijn en Sport

Aan Minister LZS Deadline: 11november

nota Regeringsafvaardiging WK voetbal in Qatar

1. Aanleiding

Vervolg op de brief aan de Tweede Kamer van 19 oktober 2022 (32735-359),
waarin het kabinet is ingegaan op het standpunt ten aanzien van de uitvoering
van de motie van het lid Karabulut (21501-02-2273) over geen afvaardiging van

de regering naar het WK in Qatar sturen en hierover in overleg te gaan met

andere landen.

2. Geadviseerd besluit

Deze brief met de minister van Buitenlandse Zaken te versturen om de Tweede

Kamer op de hoogte te stellen van de regeringsafvaardiging naar het WK voetbal

in Qatar en op welke manier aandacht zal worden besteed aan de situatie van

arbeidsmigranten in het land.

3. Kernpunten
In de kamerbrief wordt onder andere in gegaan op:
- Dat de minister voor Langdurige Zorg en Sport aanwezig zal zijn bij de derde

groepswedstrijd van het Nederlands elftal tegen gastland Qatar op dinsdag 29

november.

- Dat indien het Nederlands elftal zich kwalificeert voor de knockout-fase het

kabinet zal bezien of en zo ja, voor welke wedstrijd een regeringsafvaardiging
zal afreizen.

- Dat het kabinet meent dat de constructief-kritische dialoog en samenwerking
met Qatar in de aanloop naar het WK een zichtbaar positief effect hebben

gehad. Echter blijven er ondanks de doorgevoerde hervormingen zorgen ten

aanzien van de implementatie en handhaving van de genoemde

hervormingen.
- Dat u mede daarom namens de regering ook tijdens het WK aandacht zal

besteden aan mensenrechten en de situatie van arbeidsmigranten. Het

programma hiervoor wordt op dit moment voorbereid in samenwerking met

de Nederlandse ambassade in Qatar.

4. Toelichting

a. Draagvlak politiek
In de afgelopen maanden is de regeringsafvaardiging naar het WK voetbal in

Qatar veelvuldig onderwerp van politiek gesprek geweest.
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b. Draagvlak maatschappelijk en eenduidige communicatie

n.v.t.

c. Financiéle en personele gevolgen
n.v.t.

d. Juridische aspecten haalbaarheid

n.v.t.

e. Afstemming (intern, interdepartementaal en met veldpartijen)

Afgestemd met het ministerie van Buitenlandse Zaken. Intern afgestemd met

directie Internationale Zaken.

f. Gevolgen administratieve lasten

n.v.t.

g. Toezeggingen
n.v.t.

h. Fraudetoets

n.v.t.

5. Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden

Persoonsgegevens beleidsmedewerker niet openbaar maken.

1225142

Datum

Kenmerk

1039432-3465784-S
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32735 Mensenrechten in het buitenlands beleid

Nr. 361 Brief van de ministers Langdurige Zorg en Sport en van

Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 11 november 2022

Met deze brief stellen we u op de hoogte van de regeringsafvaardiging naar het WK

voetbal in Qatar en op welke manier aandacht wordt besteed aan de situatie van

arbeidsmigranten in het land.

Het kabinet heeft besloten dat zoals gebruikelijk de minister voor Sport aanwezig

zal zijn bij een groepswedstrijd van het Nederlands elftal, het betreft de wedstrijd

tegen gastland Qatar op dinsdag 29 november. Nederland heeft voor deze wedstrijd

een officiéle uitnodiging ontvangen van Qatar. Het bijwonen van deze wedstrijd

tegen Qatar als gastland biedt ons inziens tevens een geschikte gelegenheid om de

Nederlandse inzet op het versterken van de Nederlands-Qatarese dialoog te

onderstrepen.

Bij de andere groepswedstrijden zal geen regeringsafvaardiging aanwezig zijn.

Indien het Nederlands elftal zich kwalificeert voor de knockout-fase, zal het kabinet

bezien of en zo ja, voor welke wedstrijd een regeringsafvaardiging zal afreizen. Ook

de samenstelling van de afvaardiging zal dan opnieuw worden bezien.

Zoals aangegeven in de brief over de regeringsdeelname aan het WK voetbal in

Qatar d.d. 19 oktober 2022" kiest het kabinet met het sturen van een

regeringsafvaardiging voor samenwerking en continuering van een dialoog met

Qatar, met het oog op duurzame verbetering van de situatie van arbeidsmigranten

in het land. Dit besluit is genomen op basis van een gedegen afweging, en na

overleg met internationale partners, waaronder andere landen, internationale

organisaties en mensenrechtenorganisaties.

Het kabinet meent dat de constructief-kritische dialoog en samenwerking met

Qatar in de aanloop naar het WK een zichtbaar positief effect hebben gehad op

hervormingen en betere arbeidsomstandigheden. Een concreet resultaat betreft de

afschaffing van de meest problematische en beperkende aspecten van het

zogenaamde kafala- of sponsorschapssysteem evenals het uitreisvisum vereiste en

het ‘certificaat van geen bezwaar’. Hierdoor kunnen arbeidsmigranten

gemakkelijker van werkgever veranderen. Daarnaast zijn elektronische betalingen

ingevoerd en medezeggenschapsraden opgericht, is non-discriminatoir

minimumloon ingesteld, hittestress wetgeving ingevoerd en is een ‘Workers’

Support and Insurance Fund’ opgericht.

*
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Ondanks de doorgevoerde arbeidshervormingen blijven er zorgen, onder meer ten

aanzien van de implementatie en handhaving van de hervormingen. De minister

voor Sport zal mede daarom namens de regering ook tijdens het WK aandacht

besteden aan mensenrechten en de situatie van arbeidsmigranten. Het programma

wordt op dit moment voorbereid in samenwerking met de Nederlandse ambassade

in Qatar. Onze inzet hierbij is om zowel te spreken met de Qatarese autoriteiten als

met de International Labour Organisation (ILO).

Na het WK zal het kabinet zich onverminderd inzetten voor verdere samenwerking

met Qatar op het gebied van mensenrechten, specifiek de positie van

arbeidsmigranten in Qatar. Ook zal het kabinet conform de gewijzigde motie van de

leden Mulder en Ceder? de Kamer informeren over concrete acties en resultaten

van de verbetering van mensenrechten in Qatar.

De minister voor Langdurige Zorg en Sport,

C. Helder

De minister van Buitenlandse Zaken,

W.B. Hoekstra

2
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1225300
To: 5.1.2e 5.1.2e 5.1.2e @minvws.nl]
From: 5.1.2e 5.1.2e

Sent: Mon 10 0:56:17 AM

Subject: FW: Reactie NOS: Oranjefans betaalt door Qatar

Received: Mon 10/31/2022 10:56:18 AM

Ministerie van Volksgezondheid Welzijn en Sport

Bezoekadres: Parnassusplein 5 | Den Haag |
Postadres: kamer: A 1319] Postbus 20350 | 2500 EJ | Den Haag |

vi.IEE | £ EEeminvws.l|

Van: | size | os12e six]EE @minvws.nl>

Verzonden: maandag 31 oktober 2022 10:57

Aan: [EERE CENCR EY BREA])JE @minvws.nl>;EEEJEEM eminvws.ni>
cc: AEE AF @minvws.nl>

Onderwerp: RE: Reactie NOS: Oranjefans betaalt door Qatar

En natuurlijk delen uit onze reactie qua afvaardiging. Dit is op zich wel nieuw omdat de ‘gewone’ man wordt

benadert. Maar de inzet van influencers gebeurt heel erg vaak en zelf onze eigen Ronald de Boer is ‘propper’ van dit

WK.

Verder worden met regelmaat journalisten op kosten van landen/evenementen gratis uitgenodigd om verslag te

doen, in de reisbranche is dat heel normaal.

Met vriendelijke groet,

Directie Communicatie (DCo)
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Parnassusplein 5 | 2511 VX | Den Haag | 6e etage
Postbus 20350 | 2500E] | Den Haag



1225300
wIEE

Van: ) JER @minvws.nl>
Verzonden: maandag 31 oktober 2022 10:37

51.2e 512elg minvws.nl>

lk zou vooral aansluiten bij het laatste gedeelte van de reactie van de KNVB.

Zoiets:

Verzonden met BlackBerry Work

(www.blackberry.com)

van: IESECIENN)IEEEo minvws nl>
Datum: maandag 31 okt. 2022 10:07 AM

@minvws.nl>

. van den [512 | minvws.nl>, minvws.nl>

Onderwerp: FW: Reactie NOS: Oranjefans betaalt door Qatar

51.2e
ir

Zoals besproken wil ANP dus een reactie van Conny op onderstaand. Ik ga ook contact zoeken met BZ maar kunnen jullie vast een

voorstel doen voor een reactie?

Ze appte onderstaande vragen, maar denk dat een algemene reactie volstaat:

De NOS bracht gisteren het artikel dat enkele tientallen Oranjefans op kosten van Qatar het WK mogen bijwonen. In ruil daarvoor

moet zij positieve berichten op social media zetten? lk zou daar graag een reactie van minister Helder op hebben. Wat vindt ze

daar van? Gaat dit niet (te) ver? Is er op deze manier geen sprake van (ongewenste) inmenging/beinvioeding? Ik hoor graag van je!

Groet,

Verzonden met BlackBerry Work

(www.blackberry.com)

Van: KNVB.NL>

Datum: maandag 31 okt. 2022 9:58 AM



ar:IEEE EE civ.IEEE)SEENc ins n>
1225300

Onderwerp: Reactie NOS: Oranjefans betaalt door Qatar

Hierbij onze reactie richting NOS;

+ De KNVB is geen initiatiefnemer of betrokken bij de actie om Oranjefans betaald naar Qatar te laten gaan.

+ Qatar is organisator van het WK en verantwoordelijk voor hun eigen PR en/of communicatiestrategie. Wij hebben hier geen

oordeel over.

+ De KNVB zet zich tijdens het toernooi in voor de veiligheid en gastvrijheid van fans die meereizen om Oranje aan te

moedigen.

Wij hebben bewust gekozen om niet te participeren in deze discussie, omdat wij geen verantwoordelijkheid dragen voor de keuzes

van Qatar. Daarbij worden veel discussies rondom het WK snel vermengd.

De KNVB is nooit voorstander geweest van een WK in Qatar en uiteraard al helemaal niet van de manier waarop daar met

gastarbeiders wordt omgegaan. Deze werkwijze is niet alleen van toepassing op de bouwprojecten voor het WK, maar voor veel

meer werkzaamheden in het land. We gebruiken nu de aandacht voor het WK en willen meehelpen om de situatie voor

gastarbeiders in Qatar structureel te verbeteren.

Groeten,

This email and any files transmitted with it are confidential and intended solely for the use of the individual or entity to

whom they are addressed. If you have received this email in error please notify the system manager. Please note that any

views or opinions presented in this email are solely those of the author and do not necessarily represent those of the

KNVB. Finally, the recipient should check this email and any attachments for the presence of viruses. The KNVB accepts
no liability for any damage caused by any virus transmitted by this email. KNVB is a legal entity (association). duly
incorporated under the laws of the Netherlands and registered by the Chamber of Commerce under 40478591.



To: SAELECR EES @minvws.nl]
1225324

Cc: 5.1.2e @minvws.nl]; ES @minvws.nl];
(Soraya)
From: )

Sent: Wed 10/19/2022 7:41.04 AM

Subject: RE: 1038325 - Antwoord - Motie Karabulut

Received: Wed 10/19/2022 7:41:00 AM

Hi 512}

Geen probleem — ik wacht je telefoontje af.

5.1.20

5.1.2e

var:IEE) EEE inv

Verzonden: woensdag 19 oktober 2022 09:31

@minvws.nl>

@minvws.nl>; [EEIREIEED) <IEEMEe minvws.nl>; 5.1.2 5.1.2e 5.1.2¢|}
SBE @ minvws.nl>

Onderwerp: RE: 1038325 - Antwoord - Motie Karabulut

Hoi IEEE,
Onderstaand de woordvoeringslijn zoals die er nu ligt afgestemd met BZ. Ik hoor graag welke toon en lijn de MP kiest in het

debat straks. Fijn dat jij dat kan volgen. Bel je zo ook nog even.

Verzonden: woensdag 19 oktober 2022 09:00

Aan: 5.1.2¢ ) <JEAFLIN @ minvws.nl>; 5.1.2e 5.1.2e 5.1.2e @ minvws.nl>

CC: Adviseur van DGV < A.

s.n|
NEI RTE) <BRCRPEI@ minvws.nl>;



Onderwerp: RE: 1038325 - Antwoord - Motie Karabulut
1225324

Hi dank!

laat je weten als debat vanmiddag nog wijzigingen oplevert? Ik hoor het graag!

van: ICEEDNINNN)<BEXEDM@ invws.o>
Verzonden: woensdag 19 oktober 2022 07:39

Aan: . de (EARLE) < 5.1.2e @minvws.nl>

cc: A. ® minvws.nl>; Adviseurvan DGV JIEEICninvws.ni>; 512e .1.2e] 5.1.2e |

) JERE @minvws.nl>
Onderwerp: RE: 1038325 - Antwoord - Motie Karabulut

Beste EXER

Dankjewel voor het laten weten. Ik heb BZ geinformeerd.

512e

5.1.2e

| Directie Sport

Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Bezoekadres: Parnassusplein 5 | Den Haag

Postadres: kamer: A 1319] Postbus 20350 | 2500 EJ |

EEE «BEEe iv

van: 5.1.2¢ SEES EEC inv.n>
Verzonden: dinsdag 18 oktober 2022 23:26

@Dminvws.nl>; 512e 112e 512e )
@minvws.nl>

Onderwerp: 1038325 - Antwoord - Motie Karabulut

Beste [EXEDD,

MLZS is akkoord met de brief zoals deze in staat.

Geefjijdoor aan BZ dat MLZS akkoord is?

—a en——
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Parnassusplein 5, Den Haag

Postbus 20350 | 2500 EJ Den Haag

T

E minvws.nl
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5.1.2eTo: 5.1.2e

From: CH ed) )

Sent: Fri 9/23/2022 8:03:58 AM

Subject: RE: Update KNVB - WK Qatar 2022

Received: Fri 9/23/2022 8:03.00 AM

SER@minvws.nl]

Had ik niet ontvangen, thanks!!

Zou jij de info over het EK in Belarus eventueel willen delen? Wellicht relevant voor mij ook met oog op het komend WK.

Fijn weekend alvast
*

van:[ERED JEEESN @minvws.nl>
Verzonden: donderdag 22 september 2022 12:47

or:INEEEE) MEE c iv.

Onderwerp: FW: Update KNVB - WK Qatar 2022

Deze ook ontvangen?

Van: KNVB.NL>

Verzonden: woensdag 21 september 2022 15:53

Aan: JERE. van (GEER) SEEKER© minvws.>; NEECKECINNHEXEN© minvws.>;IEEE
PER @minvws.nl>

Onderwerp: Update KNVB - WK Qatar 2022

Op 21 november 2022 start het wereldkampioenschap voetbal 2022 in Qatar. In de aanloop naar het toernooi onderneemt de KNVB

verschillende acties om verantwoord deel te nemen aan het toernooi.

Hieronder treft u de laatste stand van zaken:

+ Staf en spelers bijgepraat door Amnesty International

Het Nederlands elftal heeft zich op maandag 19 september laten bijpraten door Amnesty International. In een filmpje deelde de

mensenrechtenorganisatie een boodschap met de selectie. De bijpraat sessie is een tweede in de reeks. Eerder werd het

Nederlands elftal bijgepraat door de ambassadeur van Nederland in Qatar en de mensenrechtenambassadeur van de

Nederlandse Overheid.

+ De KNVB steunt oproep voor compensatiefonds arbeiders

De UEFA Working Group, waar de KNVB-deel uitmaakt heeft FIFA een brief geschreven. Hierin wordt er verzocht om voor het

toernooi een update te geven over de stand van zaken m.b.t. een compensatiefonds. Wij zijn in afwachting van een reactie

vanuit de FIFA.

+ OnelLove tijdens de Nations League en het WK in Qatar

De aanvoerders van Belgi€, Denemarken, Duitsland, Engeland, Frankrijk, Nederland, Noorwegen, Wales, Zweden en

Zwitserland dragen de komende interlands de OnelLove-aanvoerdersband. OnelLove is gestart als een campagne van het

Nederlandse voetbal en benadrukt dat alle voetballiethebbers minimaal €én ding gemeen hebben: de liefde voor het voetbal.

Daarmee willen de afzenders uitdragen dat zij védr verbinding en (dus) tegen elke vorm van discriminatie zijn.

Bij Noorwegen en Zweden gaat het om alleen de Nations League-wedstrijden aangezien deze landen niet zijn gekwalificeerd
voor het WK. De captain van Engeland voetbalt pas tijdens het WK met de OnelLove-aanvoerdershand omdat de aandacht

in september uitgaat naar het overlijden van koningin Elizabeth Il. Bij de overige zeven landen wordt de OnelLove boodschap

uitgedragen tijdens zowel de Nations League-wedstrijden als het WK in Qatar.

Onelove heeft internationaal als onderschrift ‘football has the power to unite people’, wat is geinspireerd op een bekende

uitspraak van Nelson Mandela over sport. Mandela was behalve anti-apartheidsstrijder en politicus ook een groot
voetballiefhebber. De kleuren in het hartje van het logo staan voor ieders trots op de eigen afkomst, kleur, genderidentiteit en

seksuele geaardheid.

v  Oproep: KNVB roept het kabinet en de politiek op
De afgelopen jaren heeft de KNVB veel aandacht gevraagd voor de situatie in Qatar. Op basis van de input van organisaties
zoals de International Labour Organisation, Amnesty International, Building and Woodworkers’ International (waar de FNV

lid van is), arbeidsmigranten, maar ook de Ambassade van Nederland in Qatar zijn we als bond aan de slag gegaan om via

het voetbal en het WK positieve verandering te weeg te brengen.



1225374
Er is in Qatar veel beweging, positieve en vergaande hervormingen vinden plaats. Tegelijkertijd zijn er zorgen over ¢..

periode na het WK. Internationale betrokkenheid, ook na het toernooi zijn cruciaal om de positieve beweging in gang te

houden. Daarom vragen we het kabinet en de politiek om bestuurlijk actief te zijn bij de aanpak van de KNVB om een

duurzame verandering te creéren in Qatar.

v Wat gaan wij nog doen?

De KNVB zal ook in aanloop, tijdens en na het toernooi aandacht blijven vragen voor de situatie in Qatar. Hieronder een kort

overzicht van evenementen die op de planning staan:

o Deelname aan het debat: “Misstanden WK Qatar”, georganiseerd door Stichting Pro2 en Cruyff op 24 september
o Debate: Human Rights and the World Cup Qatar, georganiseerd bij de Universiteit van Leiden op 30 september
o De aanvoerder van het Nederlands elftal zal de OnelLove aanvoerdersband dragen, dit gebeurt deze week tijdens de

Nations League wedstrijden, maar ook tijdens het WK.

o Er zal opvolging worden gegeven aan de brief die naar FIFA is gestuurd
o Dialoog met de stakeholders zal ook constant gevoerd worden

Verder updates, evenementen en/of acties worden vormgegeven, daar zullen we te zijner tijd ook informatie over delen.

Voor nu hopen je hiermee goed te informeren. Wij blijven beschikbaar in het geval van vragen en lichten alles wat we doen graag toe

tijdens een persoonlijk gesprek.

Bijlagen: 1. Persbericht OneLove 2. Infographic Football Supports Change

Met vriendelijke groet,

5.1.2e

£ EEE
v.IE

=.IEEovo.

Koninklijke Nederlandse Voetbalbond

Woudenbergseweg 56-58, 3707 HX Zeist

Postbus 515, 3700 AM Zeist

This email and any files transmitted with it are confidential and intended solely for the use of the individual or entity to

whom they are addressed. If you have received this email in error please notify the system manager. Please note that any
views or opinions presented in this email are solely those of the author and do not necessarily represent those of the

KNVB. Finally, the recipient should check this email and any attachments for the presence of viruses. The KNVB accepts
no liability for any damage caused by any virus transmitted by this email. KNVB is a legal entity (association), duly
incorporated under the laws of the Netherlands and registered by the Chamber of Commerce under 40478591.



To: size [sis IEEE eins, IES 1228815

SEEN @minvws.nl]; 5.1.2e
] @minvws.nl]

Cc: 512e
[|

512e 512e

From: 5.1.2e 512e 12
Sent: Tue 11/8/2022 12:34:06 PM

Subject: FW: terugkoppeling overleg en verdeling taken

Received: Tue 11/8/2022 12:34:07 PM

Communicatie aanpak WK Qatar07112022.docx

Allen,

Naar aanleiding van een eerste overleg maandag inzake regeringsdelegatie naar Qatar is bijgevoegd document opgesteld.

Kunnen jullie het verder aanvullen en beantwoorden voor zover dat mogelijk is?

Voor vragen en of opmerkingen kunnen jullie bij mij of bij Ei terecht.

HEmm
Met vriendelijke groet,

Communicatieadvies

Directie Communicatie (DCo)
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Parnassusplein 5 | 2511 VX | Den Haag | 6e etage
Postbus 20350 | 2500E] | Den Haag

vIEE

Verzonden: maandag 7 november 2022 11:23

aminvws.ni>;[IEEE EEE eminvws n>;IEEE
minvws.nl>

Onderwerp: terugkoppeling overleg en verdeling taken

Goedemorgen collega’s,

Hierbij de terugkoppeling van het overleg van afgelopen vrijdag bij en in de bijlage de voorbereiding voor de MV van

afgelopen dinsdag. Laat het weten als er vragen zijn!

Het secretariaat van MLZS plant een afspraak in op woensdag 9 november om de stand van zaken te bespreken. Verzoek om

dan ook de concept- Kamerbrief te bespreken. Streven is om de brief volgende week vrijdag 11/11 te versturen.

* Besluit genomen dat vooralsnog MLZS als enige bwp naar de groepsfase gaat.
* BZ buigt zich nog over welke wedstrijd (21/25/29). Woensdag overleg bij Conny wie het gaat worden.

* Er wordt een MoU getekend. Nog niet duidelijk door wie en wanneer. Sport/IZ zoeken nog uit wat inhoud en status is

van de MoU.

* Programma in Qatar moet in ieder

=
mensenrechten bevatten.

* IZ gaat om tafel met BZ en Sport om programma te maken. In loop van volgende week komt dan een advies voor welke

wedstrijd en welk programma.

e MLZS: moet wel zwaar programma zijn. Mensenrechten voorop. Niet alleen maar sport.
* Communicatief moet zwaartepunt liggen op toewijzingsproces.
* Delegatie: brede vertegenwoordiging, politiek, woordvoering, BZ, sport, etc.

+ Reisschema: tijd om te slapen en praktisch (niet van vliegveld naar vliegveld naar bus, etc)
* Planning is om vrijdag een Kamerbrief te sturen met als boodschap dat MLZS gaat, wat ze daar gaat doen (op

hoofdlijnen), hoe rest van toernooi eruit ziet qua delegatie. Alles wat er te melden valt in de brief.
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Aandachtspunten overleg DCo 7 november

* Van belang om aandacht te hebben voor mensenrechten, economische belang Qatar en toewijzingsdiscussie in het

programma.
* Voldoende bezetting BZ en ambassade in Qatar en ook meenemen in de voorbereiding van Conny.
+ Kamerbrief moet zoveel mogelijk informatie bevatten.

+ Na afloop MR aan het touwtje toelichting op delegatie. Ter voorbereiding dus spreeklijn en Q en A's nodig.

Proces en rolverdeling
* Vanuit het MT sluit [gH aan, achtervang isBE
. BE zorgt voor een samenvatting van de belangrijkste punten uit de media en houdt ons op de hoogte van de

actualiteiten.

. en pakken samen de voorbereiding op voor een eventueel statement en in ieder geval 1 van de 2 sluit ook

aan bij de overleggen.
. gaat aan de slag met Q en A's en samen met met welke communicatiemomenten en mogelijkheden er zijn in

Qatar.
BREE richt zich op social en ondersteunt bij de mogelijkheden ter plekke.

o ERNE is de liaison tussen IZ, Sport, BZ/ ambassade voor de logistiek en het programma in Qatar. is haar

achtervang.
. doet de woordvoering en heeft contact met woordvoerders BZ en posse

le rien en

aandachtspunt daarbij is dat donderdag 10 en vrijdag 11 november afwezig is. is vrijdag ook bij het

persmoment na afloop van de MR.

* VVanaf morgen sluiten (directie sport), IZ (krijg ik nog een naam van door) en ook aan

bij ons dagelijks overleg om alle lijntjes goed aan te laten sluiten.

Groet,



To: 5.1.2e @minvws.nl]
1231463

From:

Sent: Wed 6/22/2022 9:10:57 AM

Subject: Persoonsgebonden uithodiging: In gesprek met de Qatar WK organisatie

Received: Wed 6/22/2022 9:11:01 AM

Hi SES,

Hierbij zoals afgesproken de uitnodiging voor de sessie die wij volgende week vrijdag organiseren.

Groeten,

Geachte,

Hoewel het op korte termijn is nodigen we u graag uit voor een gesprek met de Secretaris Generaal van het Supreme Committee for Delivery &

Legacy (het uitvoerend comité van het WK) in Qatar op 1 juli. Een unieke kans om met de eindverantwoordelijke in gesprek te gaan. U ontvangt

deze uitnodiging op basis van uw eerdere interesse in het thema.

De belangstelling voor het WK in Qatar groeit met de dag. Dat is ook niet gek, met de vier zojuist gespeelde interlands van het Nederlands elftal

tegen Polen, Wales en Belgié vers in het geheugen. Er is niet alleen aandacht voor het sportieve element, maar ook voor maatschappelijke
thema’s zoals de situatie van arbeidsmigranten, de positie van de LHBTI+ gemeenschap en de ‘legacy’ die wij als bond kunnen achterlaten.

De KNVB heeft al lang geleden gekozen maatschappelijk bewust deel te nemen aan het toernooi. De bond wil zich inzetten voor duurzame

verbetering in Qatar en is daartoe al geruime tijd in dialoog met verschillende betrokken partijen. Van internationale vakbonden tot Amnesty

International en van de UEFA werkgroep voor arbeids- en mensenrechten tot de Supreme Committee for Delivery & Legacy.

Om die dialoog ook in Nederland met de direct betrokkenen te voeren, heeft de KNVB op 1 juli als eerste Europese deelnemer de Secretaris

Generaal van de Supreme Committee for Delivery & Legacy, Hassan Al-Thawadi, bereid gevonden in gesprek te gaan met verschillende

doelgroepen en geinteresseerden. De bond is verheugd met de komst van zijn delegatie uit Qatar en zal in de Johan Cruijff ArenA een viertal

kleinschalige sessies organiseren.

Het idee is om met een open vizier met elkaar in gesprek te gaan, verschillende partijen de kans te geven hun vragen te stellen en hun

standpunten te delen zodat iedere aanwezige uiteindelijk zijn/haar mening kan vormen. Alle vragen kunnen worden gesteld, elke ervaring mag
worden gedeeld.
Het programma van die middag ziet er als volgt uit:

13.00 uur sessie 1 fans

13.45 uur sessie 2 stakeholders

14.30 uur pauze

14.45 uur sessie 3 politici

15.30 uur sessie 4 media

Wij willen u van harte uitnodigen om deel te nemen aan de sessie met politici en horen heel graag uiterlijk 21 juni aanstaande of u op deze

uitnodiging in zult gaan.

Met vriendelijke groet,

mM. TEES

e.IESEDEa knvb.n|

Ee
Koninklijke Nederlandse Voetbalbond

Woudenbergseweg 56-58, 3707 HX Zeist

Postbus 515, 3700 AM Zeist

KNVB.NL

This email and any files transmitted with it are confidential and intended solely for the use of the individual or entity to
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whom they are addressed. If you have received this email in error please notify the system manager. Please note thatcauy
views or opinions presented in this email are solely those of the author and do not necessarily represent those of the

KNVB. Finally. the recipient should check this email and any attachments for the presence of viruses. The KNVB accepts
no liability for any damage caused by any virus transmitted by this email. KNVB is a legal entity (association), duly
incorporated under the laws of the Netherlands and registered by the Chamber of Commerce under 40478591.



Ontworpen door 1 2331 20

Beleidsmedewerker Sport

T 512e

M EEE aminvws.nl

Ministerie van Volksgezon p,ium pocument

Welzijn en Sport

Deze nota wordt met een Kamerbrief meegestuurd: Nee

Aan LZS Deadline: 10-11-2022

(ter beslissing) Mensenrechten als voorwaarde bij toewijzing

sportevenementen

1.Aanleiding
U heeft aangegeven aandacht te willen vragen voor het meewegen van

mensenrechten als voorwaarde bij grote topsportevenementen tijdens de

Onderwijs, Jeugd, Cultuur en Sport Raad van de Europese Unie (hierna OJCS-

Raad). Omdat dit niet binnen de reguliere agendapunten past, wordt dit via een

AOB-punt gedaan (any other business). Bijgevoegd vindt u een voorstel voor de

tekst die naar alle EU landen wordt gestuurd.

2. Geadviseerd besluit

U wordt geadviseerd akkoord te gaan met het verzenden van bijgevoegd

achtergrond stuk als AOB-punt bij de OJCS-Raad.

Als u akkoord gaat met het maken van dit statement, wordt u geadviseerd om

contact op te nemen met u collega-ministers uit like-minded landen. En hen op te

roepen dit statement te steunen tijdens de OJCS-Raad. Dit zijn in ieder geval:

Duitsland, Frankrijk en Finland. Mogelijk ook Zweden en Belgié. De

(telefoon)gesprekken worden dan geregeld door de Directie Sport.

In lijn met dit AOB-punt wordt een spreektekst voor u uitgewerkt, om dit stuk toe

te lichten in de OJCS-Raad.

Dit stuk moet worden voorgelegd in het Europese voorportaal van de OJCS-Raad

(COREPER). COREPER vindt plaats op 16 november. Enkele dagen daarvoor dient

het stuk volledig afgestemd te worden verzonden.

3. Kernpunten

03-11-2022

Kenmerk

3461978-1039099-5

Bijlage(n)
- AOB: Respecting

Human Rights with

assigning major

sport events
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Kenmerk
Het belang van het respecteren van mensenrechten bij de organisatie van

- 3461978-1039099-5

grote sportevenementen is actueler dan ooit. Daarom zou Nederland de

Commissie willen uitnodigen om in kaart te brengen welke acties

Internationale Sportorganisaties hebben ondernomen om ervoor te zorgen

dat mensenrechten zwaar worden meegewogen bij de toewijzing van grote

sportevenementen, met volledige inachtneming van de autonomie van de

sportsector.

Ook roept Nederland de lidstaten van de Europese Unie en de Europese
Commissie op om internationale federaties en organisatoren van andere grote

internationale sportevenementen, zoals de FIFA, op te roepen om voor,

tijdens en na grote sporten te waken voor mensenrechten (waaronder
kinderrechten en arbeidsrechten) evenementen. En om samen met het

organiserend comité actie te ondernemen en waar nodig te compenseren

wanneer rechten worden geschonden. Nederland nodigt de Europese
Commissie uit om namens de Europese Unie dit gesprek te voeren.

4. Toelichting

a.Draagvlak politiek
In het licht van het WK voetbal Qatar is de verwachting dat er politiek draagvlak is

om aandacht te vragen voor mensenrechten en topsportevenementen in

internationale gremia.

b.Draagvlak maatschappelijk en eenduidige communicatie

Dit standpunt sluit aan bij wat u eerder heeft uitdragen in de media over uw

positie ten opzichte van het WK in Qatar.

¢. Financiéle en personele gevolgen
N.v.t.

d.Juridische aspecten haalbaarheid

N.v.t.

e.Afstemming (intern, interdepartementaal en met veldpartijen)
Deze tekst is intern afgestemd met de PV in Brussel, directie IZ. De tekst van het

statement is afgestemd met BZ.

Internationaal is de concept tekst ter info gedeeld met Duitsland, Finland en

Frankrijk. Zij reageerden positief op dit initiatief.

Na afstemming wordt het stuk ter info gedeeld met NOC*NSF en de KNVB.

f. Gevolgen administratieve lasten

N.v.t.

g.Toezeggingen
N.v.t.

h.Fraudetoets

N.v.t.

5. Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden

Pagina 2 van 3
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Kenmerk
Deze nota gaat niet met een kamerbrief mee.

- 3461978-1039099-5
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Akkoond rin 25°

Aan de Voorzitter van de

Tweede Kamer der Staten-Generaal

Bezuidenhoutseweg 67

Den Haag

Datum 9 december 2022

Betreft Beantwoording vragen van de leden Westerveld, Van der Lee, Jasper van

Dijk en Van Nispen over het standpunt van het kabinet inzake mensenrechten en

internationale sporttoernooien.

Hierbij bieden wij de antwoorden aan op de schriftelijke vragen gesteld door de

leden Westerveld, Van der Lee (beiden GroenLinks), Jasper van Dijk en Van

Nispen (beiden SP) over het standpunt van het kabinet inzake mensenrechten en

internationale sporttoernooien. Deze vragen werden ingezonden op 17 oktober

2022 met kenmerk 20227219623.

De minister van Buitenlandse Zaken, De minister voor Langdurige Zorg en

W.B. Hoekstra Sport,
C. Helder

Ministerie van Buitenlandse Zaken

Afzender|

Rijnstraat 8

2515 XP Den Haag

Postbus 20061

Nederland

www.rijksoverheid.nl

Onze Referentie

BZDOC-2139616166-45

Uw Referentie

2022719623

Bijlage(n)
TAantal kiilananl

{Aantal bijlagen
|

1233233
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Antwoorden van de ministers van Buitenlandse Zaken en voor Langdurige Zorg
en Sport op vragen van de leden Westerveld, Van der Lee (beiden GroenLinks),

Jasper van Dijk en Van Nispen (beiden SP) over het standpunt van het kabinet

inzake mensenrechten en internationale sporttoernooien. Onze Referentie

BZDOC-2139616166-45

Vraag 1

Bent u bekend met de oproep van de KNVB en de FNV aan kabinet en

bedrijfsleven met het verzoek om steun ten aanzien van acties die erop zijn

gericht om mensenrechten te verbeteren in Qatar?[1]

Antwoord

Ja.

Vraag 2

Welke rol ziet u voor zichzelf ten aanzien van dit toernooi? Staat u nog steeds

achter uw stelling "Het kabinet draagt door middel van constructief-kritisch beleid,
waarin samenwerking en dialoog met Qatar centraal staan, bij aan verbetering
van de mensenrechtensituatie, en specifiek de situatie van arbeidsmigranten”?
zoals verwoord in de kabinetsbrief van 22 mei jongstleden?
Zo ja, kunt u heel concreet aangeven wat de resultaten zijn van het constructief-

kritische beleid?

Antwoord

Ja. Het kabinet draagt door middel van constructief-kritisch beleid, waarin

samenwerking en dialoog centraal staan, bij aan verbetering van de

mensenrechtensituatie en specifiek de situatie van arbeidsmigranten.

Qatar heeft een aantal concrete stappen gezet zoals de afschaffing van de meest

problematische en beperkende aspecten van het zogenaamde kafala- of

sponsorschapssysteem, waaronder het afschaffen van het uitreisvisum vereiste en

het ‘certificaat van geen bezwaar’. Hierdoor kunnen arbeidsmigranten

gemakkelijker van werkgever veranderen. Daarnaast zijn elektronische betalingen

ingevoerd, medezeggenschapsraden opgericht, een non-discriminatoir

minimumloon ingesteld, hittestress wetgeving ingevoerd en is een ‘Workers’

Support and Insurance Fund’ opgericht. Ondanks de doorgevoerde

arbeidshervormingen blijven er zorgen over de situatie van arbeidsmigranten,
onder meer ten aanzien van implementatie en handhaving van de hervormingen.
De minister voor Langdurige Zorg en Sport heeft mede daarom ook tijdens haar

bezoek aan Qatar namens het kabinet aandacht besteed aan mensenrechten en

de situatie van arbeidsmigranten. Na het WK zal het kabinet zich onverminderd

inzetten voor verdere samenwerking met Qatar op het gebied van

mensenrechten, specifiek de positie van arbeidsmigranten in Qatar. Het kabinet

sluit binnenkort een MoU met het Qatarese Ministerie van Arbeid en de ILO om de

Nederlandse inzet op arbeidersrechten te bestendigen.

Vraag 3

Welke gesprekken zijn er afgelopen jaren geweest tussen kabinet, vakbonden,

mensenrechtenorganisaties en de KNVB over het WK mannenvoetbal in Qatar?

Welke afspraken zijn daarin gemaakt? Wat heeft u de afgelopen jaren gedaan om

de oproep van mensenrechtenorganisaties te ondersteunen, die vragen om

structurele beleidsverandering?[2]

Antwoord

Nederland bespreekt mensenrechten, ook los van het WK, regelmatig met de

Qatarese autoriteiten, zowel op politiek als op hoog-ambtelijk niveau. In maart jl.

1



bracht de Nederlandse mensenrechtenambassadeur een bezoek aan Qatar,

waarbij zij onder andere de positie van arbeidsmigranten heeft aangekaart bij de Afzender]

Qatarese autoriteiten. Ook heeft de secretaris-generaal van het Nederlandse

ministerie van Buitenlandse Zaken in februari van dit jaar een bezoek gebracht Onze Referentie

aan Qatar en zorgen omtrent de implementatie van arbeidshervormingen BZDOC-2139616166-45

besproken met de Qatarese overheid. Naast directe gesprekken met Qatar is

Nederland hierover in gesprek met verschillende stakeholders, waaronder

gelijkgezinde landen, de KNVB, internationale organisaties en vakbonden,

mensenrechtenorganisaties en arbeidsmigranten. Nederland werkt ten alle tijden
samen met relevante stakeholders en partners, om voortgang op het gebied van

implementatie van de arbeidshervormingen te monitoren en versterken.

Vraag 4

Bent u voornemens gehoor te geven aan de recente oproep van KNVB en FNV? En

bent u bereid om ook het Nederlandse bedrijfsleven op te roepen om bij te

dragen? Hoe kan het dat zo kort voor de start van het WK deze oproep nodig is?

Antwoord

Het kabinet heeft en neemt zijn eigen verantwoordelijkheid in de betrekkingen
met Qatar. Het kabinet verwacht van Nederlandse bedrijven dat zij ondernemen in

lijn met de OESO-richtlijnen voor multinationale ondernemingen en de VN-

richtlijnen voor bedrijfsleven en mensenrechten. In dit kader bevordert het

kabinet op EU-niveau wetgeving op het gebied van Internationaal Maatschappelijk
Verantwoord Ondernemen (IMVO), voert het nationale IMVO-wetgeving in en stelt

het kabinet IMVO-voorwaarden bij overheidsinkoop en bij het

handelsinstrumentarium van het ministerie van Buitenlandse Zaken. Het kabinet

verwacht dat op deze manier de toepassing van gepaste zorgvuldigheid door

ondernemingen wordt verhoogd en in de ketens van Nederlandse bedrijven verder

wordt gewerkt aan de bescherming van mens en milieu. Nederlandse bedrijven
maken zelf een afweging over de mate waarin zij betrokken willen zijn bij de

oproep van de KNVB en FNV, additioneel aan hun inspanningen gericht op IMVO.

Vraag 5

Bent u ook bereid om u publiekelijk uit te spreken tegen de schending van

mensenrechten bij de bouw van de stadions?

Antwoord

Zoals ook verwoord in de brief d.d. 19 oktoberjl. en de brief d.d. 11 novemberjl.
deelt het kabinet de opvatting dat de mensenrechtensituatie en specifiek die van

arbeidsmigranten in Qatar verbetering behoeft. De in antwoord op vraag 3

benoemde onderwerpen zal Nederland in dialoog blijven bespreken. De

Nederlandse ambassade in Doha zet zich daarnaast actief in om verbetering in de

praktijk te bewerkstelligen. Zo wordt kennis en ervaring met autoriteiten gedeeld,

bijvoorbeeld op het gebied van arbeidsinspectie en medezeggenschapsraden in

samenwerking met de Qatarese overheid, de ILO en het bedrijfsleven. Het kabinet

hecht er aan zich ook na het WK onverminderd in te blijven zetten voor verdere

verbeteringen voor de positie van arbeidsmigranten.

Vraag 6

Wat kunt u doen om samen met andere landen, sportorganisaties en

mensenrechtenorganisaties ervoor te zorgen dat bij de toekenning van

internationale toernooien ook het naleven van mensenrechten en

arbeidsomstandigheden wordt meegewogen? Bent u het ermee eens dat
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internationale afspraken juist de sportwereld kunnen ondersteunen, zodat het niet

bij vrijblijvende afspraken blijft, maar ook daadwerkelijk gaat gebeuren?[3]

Antwoord

Voor het toekennen van sportevenementen bepalen federaties in beginsel zelf

welke eisen zij stellen. De sportsector dient zich hierbij uiteraard aan reguliere
wetgeving in het desbetreffende land te houden. Universele mensenrechten

dienen hierbij als fundamentele waarde te allen tijde in acht te worden genomen.

Om dit nogmaals onder de aandacht bij de sector te brengen, zijn gesprekken met

internationale sportfederaties nodig.

In 2021 heb ik samen met alle andere EU-sportministers een verklaring
ondertekend waarin we de Europese Commissie oproepen om in gesprek te gaan

met deze federaties. Dit jaar heeft Nederland in de EU-Sportraad nogmaals de

Europese Commissie opgeroepen om gesprekken met internationale

sportfederaties te voeren. Hierbij moet centraal staan dat bij toewijzing, voor,

tijdens en na sportevenementen rekening gehouden moet worden met

mensenrechten.

Vraag 7

Bent u het ermee eens dat het vormgeven van een serieus en structureel

maatschappelijk verantwoord beleid voor en samen met de sportwereld over

deelname aan mondiale sporttoernooien niet alleen een zaak is van de sport,
maar ook vraagt om politieke verantwoordelijkheid? Zo ja, bent u bereid om

samen met de KNVB en de sportwereld afspraken te maken over maatschappelijk
bewust deelnemen aan sportevenementen in lijn met het beleid gericht op

internationaal maatschappelijk verantwoord ondernemen (IMVO)? En om daarbij
samen met de sportwereld een convenant op te stellen gericht op de bescherming
van mensenrechten?

Antwoord

We werken in Europees verband aan het verbeteren van de manier waarop

internationale sportevenementen op een maatschappelijk verantwoorde manier

kunnen worden georganiseerd. De minister voor Sport informeert u periodiek over

hoe dit op nationaal niveau in samenwerking met de sportsector en gemeenten
vorm krijgt. Zie voorts het antwoord op vraag 4 voor het beleid inzake IMVO.

Vraag 8

Bent u ook bereid om de KNVB en andere sportbonden diplomatiek te

ondersteunen als het gaat om maatschappelijk bewust deelnemen? Zo ja, op

welke manier? Bent u bereid om dit ook te doen als straks na afloop van het WK

in Qatar de spotlights weg zijn?

Antwoord

Nederland werkt ten alle tijde samen met relevante stakeholders en partners om

voortgang te realiseren op maatschappelijk bewust deelnemen. Ambassades

kunnen sportbonden hierin desgewenst ondersteunen. Zo spreekt de ambassade

in Doha regelmatig met de KNVB over mensenrechten en maatschappelijk
bewuste deelname en brengt onze ambassade de KNVB waar nodig in contact met

relevante stakeholders in Qatar. Ook met enkele andere Nederlandse

sportdelegaties zijn deze zaken besproken. Dergelijke diplomatieke ondersteuning
is ook voorstelbaar bij volgende grote sportevenementen.

Onze Referentie

BZDOC-2139616166-45
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Vraag 9

Wat kunt u doen om samen met vakbonden, mensenrechtenorganisaties en

sportbonden druk op de FIFA te zetten, zodat er een compensatiefonds komt met

de inhoud van minimaal het ingezette prijzengeld? Welke financiéle en

diplomatieke afspraken zijn er gemaakt? Spant u zich in internationaal verband in

voor deze doelen? Welke middelen heeft u om met andere regeringsleiders de

FIFA te bewegen om dit compensatiefonds op te zetten en hier ruim voor de start

van het WK duidelijkheid over te geven?

Antwoord

Zoals ook benoemd in de brief van 19 oktober jl. staat Nederland positief

tegenover de oproep van de voetbalbonden en Amnesty International om een

fonds of andere vorm van compensatie voor arbeidsmigranten en hun

nabestaanden te faciliteren. We zijn hierover in contact met EU-collega’s. De

eerlijkheid gebiedt te zeggen dat de reacties van Qatar en FIFA - ondanks de druk

vanuit verschillende voetbalbonden, waaronder de KNVB -

vooralsnog
terughoudend zijn.

Vraag 10

Bent u het ermee eens dat er absurde bedragen gemoeid zijn met internationale

toernooien in met name het mannenvoetbal aan sponsorgeld, premies en

prijzengeld?

Antwoord

Ik constateer dat, in vergelijking met veel andere sporten, in het internationale

mannenvoetbal hoge bedragen omgaan.

Vraag 11

En ziet u dit WK ook als een mooie aanleiding om hierover het gesprek aan te

gaan met als doel om premies en prijzengeld te normaliseren? Bent u bereid om

in internationaal verband op te trekken om ook het bedrijfsleven en sponsoren te

bewegen om bij internationale toernooien meer te investeren in maatschappelijk

ondernemerschap? Bent u bereid om het voortouw te nemen om in gezamenlijk

overleg met andere landen ook het gesprek aan te gaan met de FIFA hierover?

Antwoord

In een commerciéle sport zoals het betaald voetbal wordt de marktwaarde van de

sport en de spelers bepaald door vele factoren. Het ministerie van VWS speelt

daarbij geen rol. Vanuit deze positie vind ik het daarom niet gepast om hierin het

voortouw te nemen richting de FIFA. Vanuit Nederlands perspectief vind ik het aan

de KNVB om hier een eventuele actieve rol in op te pakken. Dat zou ik van harte

omarmen en desgevraagd mede-ondersteunen, passend bij mijn rol en

verantwoordelijkheid als minister voor Sport.

Een rol die overheden wel kunnen pakken is het gezamenlijk zorgen voor een

gelijk speelveld. In 2020 dienden de leden Westerveld en Diertens een motie in

(Kamerstuk 30234 250) over het gelijke speelveld voor voetbalclubs en de

kwetsbaarheid door hoge transferkosten. Mijn voorganger heeft dit besproken in

EU-verband. Andere lidstaten erkennen dit probleem en de Europese Commissie

zou naar aanleiding hiervan in gesprek met FIFA gaan over dit onderwerp. Gezien

het internationale karakter van topsport is het belangrijk dat we problematiek

gezamenlijk aanpakken.

Onze Referentie

BZDOC-2139616166-45
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Vraag 12

Hoe kan het dat op moment van schrijven nog steeds niet is gereageerd op de

motie Karabulut c.s. (21501-02, nr. 2273), die al anderhalf jaar geleden het

kabinet opriep geen officiéle delegatie te sturen, ondanks herhaaldelijk verzoek

van de Kamer om een reactie? Heeft dit te maken met handelsbelangen?

Antwoord

Middels de brief d.d. 19 oktober 2022! is uw Kamer geinformeerd over het

standpunt van het kabinet ten aanzien van uitvoering van deze motie.

Vraag 13

Bent u bereid om de antwoorden op deze vragen binnen twee weken naar de

Kamer te sturen?

Antwoord

Beantwoording heeft meer tijd gevergd dan de verzochte twee weken.

[1]Samenwerking met KNVB voor betere toekomst arbeidsmigranten Qatar
- FNV

[2] Qatar - positie arbeidsmigranten -

oproep Amnesty International

[3] FIFA maakt werk van mensenrechten | KNVB

1 TK 2022-2023, 32735, nr. 359

1233233
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AOB: Respecting Human Rights with assigning major sport events

Under the 2016 EU Dutch Presidency the Council adopted council conclusions on enhancing

integrity, transparency and good governance in major sport events. One of the invitations towards

the sports sector was to "Develop and publish a catalogue of realistic requirements in the bidding
phase of major sport events including transparent selection procedures and relevant selection

criteria for the awarding of major sport events, regarding specific integrity issues such as human

rights, including children’s rights and workers’ rights and gender equality, as well as the prevention
of all forms of discrimination, and threats to the integrity of sport such as doping, matchfixing and

violence”.

In 2021, Finland took the initiative for a joint letter of the EU Ministers responsible for Sports to

Commissioner Mariya Gabriel in order to secure human rights in sport and major sporting events,

both within and outside of the European Union. The ministers wished to reiterate the message of

the statement made by the EU sport ministers in 2013 where all states that participate in

organising major sport events, such as the Olympic Games, the Paralympic Games, World

Championships, were called to respect their international human rights commitments.

The importance of respecting human rights in the organization of major sport events, is more

relevant than ever. That is why the Netherlands would like to invite the Commission to map what

actions have been taken by International Sport organisations to ensure that human rights are

heavily weighed in the assignation of major sport events, while fully respecting the autonomy of

the sports sector.

The Netherlands also invites the Member States of the European Union and the European
Commission to call on international federations and organizers of other international major sport
events to look after human rights (including children’s rights, workers’ rights and gender equality),

before, during and after major sports events. And to take action and compensate where necessary

together with the organizing committee when rights are affected. In this, the European
Commission would be the preferred representative on behalf of the European Union.
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U heeft aangegeven te overwegen de minister van Buitenlandse Zaken te vragen Datum

naar het standpunt over kabinetsafvaardiging aan het WK voetbal in Qatar in 31 maart 2022

november en december 2022. Ook heeft u gevraagd of er een breder Aantal pagina's

afwegingskader kan komen hoe om te gaan met kabinetsafvaardigingen naar 2

sporttoernooien in controversiéle landen.

Kabinetsafvaardiging naar Qatar

Directie Sport heeft op ambtelijk niveau overlegd met BZ. Een weergave van de

achtergronden van deze kwestie en de huidige stand van zaken staat in de

bijgevoegde bijlage. Kortweg komt het erop neer dat BZ op dit moment niet de

ezien de niet-gewijzigde woordvoeringslijn

lijkt de kans daarop niet groot. Het zal ook de basis zijn voor het antwoord dat het

kabinet formuleert op de brief van de TK-commissie VWS over het

kabinetsstandpunt over kabinetsafvaardiging naar Qatar.

Advies vanuit directie Sport:

ERiat: dam
waarschijnlijk ook het antwoord zal zijn van de minister van BZ.

* bilateraal bespreken met minister van BZ hoe hiermee verder te gaan, en

at zou kunnen zijn als de

commissiebrief wordt beantwoord (voor 20 april) of als het bredere

afwegingskader klaar is (zie volgende punt).

NB: indien u de woordvoeringslijn van BZ niet deelt (vanuit de inhoud, dan wel

procesmatig), kunt u het nu zelf actief inbrengen met de vraag of dit het advies
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Directoraat Generaal

Volksgezondheid
Directie Sport
Team 1

blijft van BZ dat in principe geen bijstelling meer zal behoeven. Zo nee, welke

informatie is dan nodig is om te komen tot een ander standpunt en wanneer.
Baki

31 maart 2022

Breder afwegingskader kabinetsafvaardiging sporttoernooien

Volgende week (5 april) is een eerste overleg met BZ om te komen tot een breder

afwegingskader over kabinetsafvaardiging naar sporttoerooien in controversiéle

landen. Dit moet nog verder worden uitgewerkt, maar overwegingen die daarin

aan de orde kunnen komen, zijn:
+ Welke (diplomatieke) relatie is er met het betreffende land?

+ Wat is het effect van het wel/niet gaan op de relatie met het betreffende land?

« Is het sportspecifiek (en in meerdere sporten) of speelt de gevoeligheid ook in

andere sectoren?

¢ Wat doen andere EU-landen / landen die Nederland na staan?
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Was het agendaconflict bekend bij het nemen van het besluit WK Watar?

Wat dat ook bekend bij het maken van de keuze om MLZS te laten gaan?
Is overwogen om MBZ/mensenrechtenambassadeur te laten gaan?
Was dat niet beter geweest voor het signaal mbt benutten WK voor

mensenrechten?

e Is mLZS bereid om gehoor te geven aan uispraak Kamer ‘geen

regeringsdelegatie’? Nav nieuwe misstanden en missen 0JCS-Raad.

« Is overwogen om naar een andere wedstrijd te gaan dan NL-Qatar?
e Reageer op het signaal dat u afgeeft door wel naar Qatar te gaan en niet naar

0JCS-Raad?

¢ Op welke manier geeft u vorm aan het proberen aan de voorkant zoveel mogelijk
te doen? 0O.a. in de OJCS-Raad? (wat vind u van uw actieve positie).

« Welke diplomatie middelen worden aangewend in aanvulling op de geannoteerde

agenda om in de OJCS-Raad kan leiden tot kentering in toewijzing grote

sportevenementen?
e Op welke manier wordt vrijheid van meningsuiting betrokken bij dit onderwerp?

In het licht van de straf MBT One Love-armbad.

¢ Welke maatregelen verwacht NL als resultaat van de bespreking in EU Sportraad?
Welke termijn?

¢ Watt is het speelveld?

Antwoord:
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Motie-Karabulut inzake WK Qatar

Vanuit diplomatiek oogpunt spelen bij BZ oa de onderstaande overwegingen:
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Factsheet mensenrechten en Qatar

Onderwerp: EU

Kernboodschap Het kabinet is van mening dat dergelijke misstanden betreurenswaardig zijn en

ongevallen vanwege slechte arbeidsomstandigheden te allen tijde voorkomen

dienen te worden.

Het kabinet draagt door middel van constructief-kritisch beleid, waarin

samenwerking en dialoog met Qatar centraal staan, bij aan verbetering van de

mensenrechtensituatie, en specifiek de situatie van arbeidsmigranten. Nederland

werkt daarbij samen met de ILO en mensenrechtenorganisaties om voortgang op

het gebied van implementatie van de arbeidshervormingen te monitoren en

versterken.

Huidig beleid + De Nederlandse regering kiest voor samenwerking en dialoog met Qatar

om verbetering en implementatie van arbeidshervormingen verder te

bewerkstelligen.
¢ Qatar heeft in de afgelopen jaren een aantal belangrijke hervormingen

doorgevoerd. Implementatie van hervormingen blijft echter een punt van

zorg. Nederland zal zich hier in aanloop naar het WK voor blijven inzetten

en zal Qatar blijven oproepen zich te committeren aan volledige

implementatie en handhaving van de hervormingen.
+ Daarnaast zijn Nederland en gelijkgezinde landen in gesprek met Qatar

over een inclusief WK waarbij sprake is van zaken als persvrijheid,

gendergelijkheid en gelijke rechten voor Ihbtig+ personen.

Feiten&cijfers + - Het wereldkampioenschap mannenvoetbal in Qatar is omstreden, omdat

er bij de bouw van de stadions en alle infrastructuur eromheen op grote

schaal mensenrechten geschonden lijken te zijn. Volgens onderzoek van

Amnesty International zijn er mogelijk duizenden mensen om het leven

gekomen. De cijfers komen neer op schattingen, omdat Qatar de doden

niet als zodanig registreert.
« - Sponsoren van het Nederlands voetbalelftal reizen eind dit jaar niet

naar Qatar voor het WK.

Actualiteit/politicke

aandachtspunten

« Op 17 mei 2022 heeft minBZ een brief naar de Kamer gestuurd met

daarin de stappen omm mensenrechtensituatie onder de aandacht te

brengen en te verbeteren in het kader van het WK in Qatar.
+ De motie van het lid Karabulut c.s. (Kamerstuk 21 501-02, nr. 2273), die

het kabinet oproept geen afvaardiging van de regering naar het WK in

Qatar te sturen, wordt door het kabinet nog in beraad te gehouden.
Omdat er verschillende dialogen lopen met Qatar.
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et lid Karabulut c.s. over in 2022 geen afvaardiging van de regering naar het WK in Qatar sturen.pdf

Motie Karabulut advies aor oo[enkRED (en M en R).docx
Cie-brief over de positie van het kabinet inzake het WK voetbal in Qatar en de stappen om de mensenrechtensituatie onder de

aandacht te brengen en te verbeteren.pdf

Hoi IEREEN,Je vroeg naar Quatar en hoe de lijnen nu lopen. Ten aanzien van Qatar het volgende.
heeft deze week contact met Buitenlandse Zaken gehad over de vraag of het kabinet een vertegenwoordiging gaat sturen

naar het WK voetbal in Qatar (december 2022). Dit naar aanleiding van de verwachting dat de loting voor het WK voetbal op 1

april weer de vraag zal oproepen of het kabinet een afvaardiging zal sturen.

Een jaar geleden heeft de toenmalige minister van BZ (Ben Knapen) daarover namelijk een motie gekregen van de Kamer, die

oproept om niet te gaan (bijgevoegd). Deze motie is tot nu toe nog niet uitgevoerd, omdat die ontijdig is en ook niet in het

belang is van Nederland in het licht van de relatie met Qatar (de notitie van BZ met deze onderbouwing is ook bijgevoegd).
Hierop is ook een woordvoeringslijn (staat in de notitie) gemaakt.
Er ligt inmiddels (23 maart) ook een VWS commissiebrief van de Kamer aan minister van Sport waarin wordt gevraagd te

reageren op de motie. De beantwoording daarvoor is aan BZ overgedragen en zal naar verwachting langs dezelfde lijn worden
beantwoord.

Ambtelijk heeft BZ aangegeven dat er vooralsnog geen aanleiding is om de woordvoeringslijn te herzien. Volgende week gaat
een hoog-ambtelijke afvaardiging van BZ naar Qatar om onder andere over de positie van arbeidsmigranten en mensenrechten

te spreken.
Morgen (vrijdag 25 maart) spreken we nogmaals met BZ voor de laatste stand van zaken voordat ze naar Quatar gaan.
We hebben aangegeven dat we behoefte hebben aan een (breder) afwegingskader, om in de toekomst beter voorbereid te zijn

op dit soorta a Daar had

BZ ook behoefte aan, en we hebben afgesproken daarvoor in de week van 4 april op directeurenniveau een overleg te plannen.
(Want volgende week zijn ze dus niet in Nederland, maar in Qatar.)
Kort samengevat:

- De huidige woordvoeringslijn voldoet naar inzicht van BZ nog, zowel naar de media als naar de Kamer;
- BZ is op hoogambtelijk niveau volop aan de slag met Qatar;
-1In de week van 4 april spreken we ambtelijk over een breder afwegingskader rond sportevenementen en

kabinetsafvaardiging.
Eventueel:

Wat de minister zou kunnen doen[GEE --- weet BZ wellicht meer nav reis), is in de

rondvraag aan de orde stellen of BZ inmiddels meer informatie heeft of dat de huidige woordvoering volstaat. Het is wel aan de

minister van BZ om uitvoering te geven aan de motie Karabulit en de positie van kabinet te wegen.

Hopelijk ben je zo voldoende geinformeerd.
5.1.2e
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Qatar WK Motie Karabulut overview (25.03.2022).docx

Beste Conny,

Eerder vroeg je mij om contact op te nemen met ambtelijk BZ over kabinetsafvaardiging naar WK Voetbal in Quatar, mede gezien

de loting as vrijdag en commissiebrief VWS. Ook heb je gevraagd of er mogelijk een breder afwegingskader valt op te stellen hoe

om te gaan met kabinetsafvaardigingen naar grote sporttoernooien.

Directie Sport heeft op ambtelijk niveau overlegd met BZ. Kortweg komt het erop neer dat ambtelijk BZ op dit moment de staande

lijn zou willen hanteren. Die luidt:

Een weergave van de achtergronden en de huidige stand van zaken staat in de bijgevoegde bijlage door ambtelijk BZ eerder

opgesteld.

gezien het feit dat er op dit moment geen

wijzigingen te melden zijn. Bovenstaande zal ook de basis zijn voor het antwoord dat het kabinet formuleert op de brief van de TK-

commissie VWS over het kabinetsstandpunt over kahinetsafvaardiging naar Qatar.

Advies vanuit directie Sport:
« Op korte termijn bilateraal bespreken met minister van BZ hoe hiermee verder te =

ICEDat zou kunnen zijn als de commissiebrief wordt beantwoord (voor 20 april) of als

er mogelijk een breder afwegingskader opgesteld kan worden (zie volgende punt).

Mogelijk breder afwegingskader

Volgende week (5 april) is een eerste overleg met BZ om te komen tot een eventueel breder afwegingskader over

kabinetsafvaardiging naar grote sporttoernooien. Dit moet nog verder worden uitgewerkt en bezien of het mogelijk cq zinvol is.

Maar overwegingen die wellicht volgens ons daarin aan de orde kunnen komen, zijn:
« Welke (diplomatieke) relatie is er met het betreffende land?

e Wat is het effect van het wel/niet gaan op de relatie met het betreffende land?

«Is het sportspecifiek of speelt afvaardiging ook in andere sectoren?

+ Wat doen andere (EU) landen die Nederland na staan?

Graag bhespreken we met u ons advies.

5.12e
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Tweede Kamer Commissie YWS

DER STATEN-GENERAAL

Aan de minister voor LZS

Plaats en datum: Den Haag, 23 maart 2022

Betreft: Verzoek commissie om een reactie over de positie van het kabinet inzake het WK

voetbal in Qatar en de stappen om de mensenrechtensituatie onder de aandacht te

brengen en te verbeteren

Ons kenmerk: 2022D11399

Geachte mevrouw Helder,

De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft vandaag tijdens de

procedurevergadering gesproken over de volgende opmerking die door de vorige staatssecretaris van

VWS is gedaan tijdens het wetgevingsoverleg Sport en Bewegen d.d. 2 december 2021: “Je hebt het

kortetermijnspoor, namelijk: hoe ga je om met de berichtgeving van deze week over hoe het bewind in

Qatar omgaat met de actuele situatie of de situatie van volgend jaar? Dat is een andere vraag dan of

er een kabinetsdelegatie naartoe gaat et cetera. Dat zijn twee sporen. Ik vind dat dat laatste spoor

sowieso niet op het bordje van het huidige kabinet ligt.”

De commissie heeft besloten u te vragen wanneer u de Kamer informeert over de kabinetspositie ten

opzichte van het WK voetbal in Qatar en welke stappen het kabinet concreet gaat zetten om de

mensenrechtensituatie onder de aandacht te brengen en te verbeteren.

Hierbij breng ik u het verzoek van de commissie over.

Hoogachtend,

de griffier van de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport,

Tweede Kamer der Staten-Generaal

Postbus 20018

2500 EA Den Haag

T.

E. BEE tweedekamer.nl
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Van

Aan:

Onderwerp:
ElTdakLe

disprdren Wald

Datum: vrijdag 4 november 2022 16:42:36

Beste allen,

Hierbij (met dank aallllEEEZEM nog even de zojuist gemaakte afspraken op een rij.
Het secretariaat van MLZS plant een afspraak in op woensdag 9 november om de stand van

zaken te bespreken. Verzoek om dan ook de concept- Kamerbrief te bespreken. Streven is om

de brief volgende week vrijdag 11/11 te versturen.

e Besluit genomen dat vooralsnog MLZS als enige bwp naar de groepsfase gaat.

e BZ buigt zich nog over welke wedstrijd (21/25/29). Volgende week duidelijk welke

wedstrijd het wordt en waarom.

eo Wordt een MoU getekend. Nog niet duidelijk door wie en wanneer. Sport/IZ zoeken nog

uit wat inhoud en status is van de MoU.

e Programma in Qatar moet in ieder geval mensenrechten bevatten.

e \/oorstel is om een mensenrechtenambassadeur mee te nemen naar zowel Qatar als de

sportraad.

e [7 gaat om tafel met BZ en Sport om programma te maken. In loop van volgende week

komt dan een advies voor welke wedstrijd en welk programma.

e MLZS: moet wel zwaar programma zijn. Mensenrechten voorop. Niet alleen maar sport.

eo Communicatief moet zwaartepunt liggen op toewijzingsproces.

e¢ Delegatie: brede vertegenwoordiging, politiek, woordvoering, BZ, sport, etc.

e Reisschema: tijd om te slapen en praktisch (niet van vliegveld naar vliegveld naar bus,

etc)

e Volgende week een Kamerbrief sturen met boodschap dat MLZS gaat, wat ze daar gaat

doen (op hoofdlijnen), hoe rest van toernooi eruit ziet qua delegatie. Alles wat er te

melden valt in de brief.

irectie Bestuurlijke en Politieke Zaken

Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Parnassusplein 5, Den Haag
Postbus 20350 | 2500 EJ Den Haag

IRIE
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Aan: Helder,C. (Conny)

Onderwerp: ijnen inloop MR

Datum: vrijdag 21 oktober 2022 09:18:00

Goedemorgen Conny,

Onderstaand de spreeklijnen voor de inloop dadelijk. We zien elkaar zo!



1468619

Buiten reikwijdte verzoek

Groet,
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Van:

Aan:

Cc:

Onderwerp: RE:
LIne

effdad Z decempe

Datum: vrijdag 2 december 2022 12:43:39

Bijlagen: im .pn

image002.ong

Dag Conny,

Ik hebje aanpassingen verwerk

| Daarnaast heb ik de uitspraken van Hoekstra teruggeluisterd en dat in een

reactie op de afvaardiging gevat. Aangezien het Volkskrant-artikel niet meer terugkeert in de

media vandaag heb ik deze voor de uitloop weggehaald Buiten reikwijdte verzoek

Buiten reikwijdte verzoek
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buiten reikwijdte verzoek

Buiten reikwijdte verzoek

Vriendelijke groet,

Parnassusplein 5 | 2511 VX | Den Haag



Van: Helder, C. (Conny) <c.helder@minvws.nl>

Verzonden: vrijdag 2 december 2022 12:21

@minvws.nl>

@minvws.nl @minvws.nl>;

@minvws.nl>;

Onderwerp: RE: Lijnen ministerraad 2 december

Dag,

Ik heb al mondeling aan [Ege uggekoppeld dat er over Qatar 2 dingen in staan die niet

correct zijn.

5.1.2a

5.1.2a 51.2i

ES:
is dat belangrijk, omdat er na het WK nog een gedetailleerd verslag

naar de kamer gaat. VdLaan heeft al aangegeven dit precies te willen weten. Ik verwacht ook dat

de gespreksfiches worden opgevraagd in het kader van de woo. Dus dit moet exact kloppen met

wat ik gedaan heb.

NB Buiten reikwijdte verzoek

Met vriendelijke groet,

Conny Helder

Minister voor Langdurige Zorg en Sport

Parnassusplein 5 | 2511 VX | Den Haag | Postbus 20350 | 2500 EJ | Den Haag |

idan y
y

secretariat: +3 ||Einysn | wwworiksoverheid.n |

AA

1468628
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Van: @minvws.nl>

Datum: vrijdag 02 dec. 2022 9:48 AM

Aan: Helder, C. (Conny) <c.helder@minvws.nl>

Kopie @minvws.nl>, BD minvws.nl>,

minvws.nl>

@dminyws.nl>

Onderwerp: Lijnen ministerraad 2 december

Goedemorgen Conny,

Hierbij de lijnen voor de inloop van de ministerraad. lk zal er zijn om je te begeleiden.



1468628

Buiten reikwijdte verzoek

EV CR TsGRY del]

{CLONE[e | CRVI=T grdeT=1
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+++

Vriendelijke groet,

CR ICIC [T1INVWS. DN

Parnassusplein 5 | 2511 VX | Den Haag



1468642

Van:

Aan:

Cc:

Onderwerp: woordvoeringslijn Qatar

Datum: woensdag 19 oktober 2022 12:37:00

Hierbij de concept-lijn, afhankelijk van hoe de MP zo de lijn uitspreekt in de Kamer en in de

media.

Groet,



1468646

Van: 51.2

Aan: Helder,LC. (Conny):
Ministe

Cc:

Onderwerp: woordvoeringsljnen update

Datum: woensdag 23 november 2022 13:01:45

Hierbij de nieuwste versie van de lijnen. Je vindt ze hieronder. G size WU je ervoor zorgen dat

deze versie in iBabs belandt?

Fijne dag!
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Buiten reikwijdte verzoek

-

Met vriendelijke groeten,

£.12e

Langdurige Zorg en Sport

Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport
Directie Communicatie

Parnassusplein 5| 2511 VX | Den Haag | Kamer A-06.17

rie vanVolksgezondheid, Welzijn en Sport |Rijksoverheid.nl
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5.1.2e

7

M
5.1.2e

SRV minvws.nl

Ministerie van Volksgezondhei(patum pocument

Welzijn en Sport

Deze nota is bedoeld om openbaar gemaakt te worden: Nee

Aan MLZS Deadline: 06-05-2022

nota
(ter beslissing) Commissiebrief BZ over Qatar

1.Aanleiding
De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft gevraagd om

een toelichting op de kabinetspositie ten opzichte van het WK voetbal in Qatar en

welke stappen het kabinet concreet gaat zetten om de mensenrechtensituatie

onder de aandacht te brengen en te verbeteren.

Het ministerie van Buitenlandse Zaken heeft in overleq met directie Sport

IEEE nd ertekening van de brief is door de minister van BZ, mede namens

MLZS.

2. Geadviseerd besluit

Advies is om akkoord te gaan met de commissiebrief. Dit wordt dan doorgegeven
aan BZ, die ervoor zullen zorgen dat op 6 mei alles wordt aangeleverd bij AZ ten

3. Kernpunten
De commissiebrief gaat in op:
- De motie-Karabulut c.s. over een boycot van het WK Qatar in december 2022

(21501-02, nr. 2273), waarbij u - in lijn met de mondelinge reactie van M

Knapen tijdens de BZ-begrotingsbehandeling in november 2021 - aangeeft dat

het kabinet later in 2022 hierop zal terugkomen.
- De arbeidshervormingen en implementatie daarvan in Qatar in aanloop naar het

WK Voetbal 2022 in Doha.

- De doorlopende Nederlandse mensenrechteninzet in Qatar

(arbeidsomstandigheden, vrijheid van meningsuiting en eerlijke rechtsgang).

Kenmerk

3360678-1028467-S

Bijlage(n)
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directie Sport
Team 1

4. Toelichting
Ketmedk

3360678-1028467-5

a.Draagvlak politiek
De aangenomen motie-Karabulut c.s. maakt duidelijk dat eventuele

kabinetsafvaardiging naar het WK voetbal in Qatar zeer gevoelig ligt. Tegelijkertijd

roepen maatschappelijke organisaties op om het evenement niet te boycotten. In

andere landen die uitkomen op het WK is er geen roep om een boycot.

b.Draagvlak maatschappelijk en eenduidige communicatie

E::|in overleg met BZ een woordvoeringslijn
worden opgesteld.

¢. Financiéle en personele gevolgen
N.v.t.

d.Juridische aspecten haalbaarheid

N.v.t.

e.Afstemming (intern, interdepartementaal en met veldpartijen)
Het ministerie van Buitenlandse Zaken heeft de brief opgesteld. Duidelijk is dat de

relatie met Qatar veelvormiger is dan alleen de vraag die de portefeuille sport

raakt, namelijk of er een kabinetsafvaardiging naar het WK voetbal gaat.

f. Gevolgen administratieve lasten

N.v.t.

g.Toezeggingen
N.v.t.

h.Fraudetoets

N.v.t.

5. Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden

N.v.t.
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[08-12-2022 08:24:21
7.9.08

lets anders, zijn wij nog aangesloten op discussie of we naar Qatar gaan? 1560002
[08-12-2022 08:24:34

-

Ik las dat rvd voorbereidingen aan t treffen is?

[08-12-2022 08:40:53] 5.1.2e a dat zijn we. Ik heb meteen maandag al gevraagd aan EEE enERELN om contact te houden

met BZ en ambassades. Tot nu toe weten wij wat er in de media over bekend is. RVD is wel nieuw voor mij. Neem aan dat ze de kring zo

klein mogelijk willen ho!

[08-12-2022 08:42:49]i. aan datjij refereert aan artikel van onze royalty watcher? Maar ik zal er induiken. Leuke

wedstrijd wel tegen de goddelijke kanaries

[08-12-2022 08:49:10] Onze bronnen zeggen dat hier niets van klopt
[08-12-2022 08:52:33 illen jullie mij even aangesloten houden?

[08-12-2022 08:52:49 Als iemand gaat moet er iemand van ons mee neem ik aan?

[08-12-2022 08:55:01] ind ik wel ja. De hele KNVB is daar aanwezig, inclusief Europese collega directeuren.

[08-12-2022 08:55:27] Doen we

[08-12-2022 08:56:27] olgens mij zit iedereen apart. Volgens mij heeft Conny bijna niemand geziena€;.
[08-12-2022 08:58:34] Dat komt ook wel omdat BZ de coAf[rdinatie had en karakter 99% mensenrechten was. Zal bij
halve finale anders zijn
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